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Folketingets Finansudvalg
Christiansborg

Finansministeren

23. september 2010

Svar på Finansudvalgets spørgsmål nr. 276 af 16. september 
2010 (Alm. del - § 7).

Spørgsmål:
Ministeren bedes tilsende udvalget sit talepapir fra samrådet den 16. september 
2010.

Svar:
Talepapiret følger nedenfor. Det talte ord gælder.

 Jeg takker også til invitationen til dette samråd.

 Jeg synes, at økonomi- og erhvervsministeren har givet en glimrende præ-
sentation af regeringens syn på selskabsskattelettelser.

 Skat er en væsentlig del af erhvervslivets rammevilkår. 

 Og for at understøtte dansk vækst og dermed også vores velstand på sigt er 
det derfor særdeles vigtigt, at vilkårene for erhvervslivet samlet set er gode 
og tidssvarende.  

 En sænkning af selskabsskatten kan bidrage til at forbedre erhvervslivets 
rammevilkår. 

 Det er også derfor, at vi har fortsat tidligere regeringers nedsættelser af sel-
skabsskatten, så selskabsskattesatsen nu er nede på 25 pct. 

 Danmark ligger dermed godt 2 pct.-enheder under gennemsnittet i EU15.

 Nedsættelserne af selskabsskattesatsen skal desuden ses i lyset af den gene-
relle internationale udvikling hen imod lavere selskabsskatter.

 Men lad mig bare slå fast, hvis enkelte skulle være i tvivl – en yderligere 
nedsættelse af selskabsskatten forudsætter finansiering.
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 Vi giver ikke ufinansierede skattelettelser. Men hvis man kan pege på en 
fornuftig finansiering, er jeg ikke afvisende overfor at se på erhvervsbeskat-
ningen.  

 Tak for ordet.

Med venlig hilsen

Claus Hjort Frederiksen


